
Protokół Nr XVIII/08
z Sesji Rady Miejskiej w Żychlinie

z dnia 30 stycznia 2008 r.

Sesja trwała od godz. 14.00 do godz. 18.30.

Na ogólną ilość 15 radnych obecnych było 15 zgodnie z listą obecności
stanowiącą załącznik do niniejszego protokołu.

W sesji Rady udział wzięli:
- radni według załączonej listy obecności,
- Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin,
- Waldemar Bartochowski – Sekretarz Gminy Żychlin,
- Emilia Rajewska – Skarbnik Gminy Żychlin,
- Halina Wiśniewska – Kierownik Ref. KOS,
- Józef Czekalski – Kierownik Ref. RGO,
- Krzysztof Anyszka – Kierownik Ref. BPI,
- Iwona Śmietanka – Radca prawny,
- Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli wg załączonej listy obecności.

Sesji przewodniczyła Przewodnicząca Rady - Pani Zofia Pilarska.

Otwierając obrady powitała radnych, Burmistrza, Zastępcę Burmistrza,
Kierowników Referatów, Sołtysów i Przewodniczących Zarządów Osiedli oraz
wszystkie osoby przybyłe na obrady Sesji.

Na podstawie listy obecności stwierdziła quorum Sesji, a więc jej
prawomocność do podejmowania uchwał.

Do porządku obrad zgłoszono następujące zmiany:

Grzegorz Ambroziak - Burmistrz Gminy Żychlin – wniósł o wprowadzenie do
porządku obrad w punkcie „3. Podjęcie uchwały w sprawach:” dwóch projektów
uchwał tj.:
1. podpunktu e) o brzmieniu: „zmiany Uchwały Nr XVII/91/07 Rady Miejskiej

w Żychlinie z dnia 28 grudnia 2007 r. w sprawie ustalenia nie wygasających
wydatków z upływem roku budżetowego 2007”,

2. podpunktu f) o brzmieniu: „zmiany Uchwały Nr XV/77/07 Rady Miejskiej
w Żychlinie z dnia 26 listopada 2007 r. w sprawie ustalenia opłaty targowej”.

Przewodnicząca Rady przystąpiła do przegłosowania zmian do porządku obrad:

1. Za wnioskiem Burmistrza o wprowadzenie do porządku obrad podpunktu e)
o brzmieniu: „zmiany Uchwały Nr XVII/91/07 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia
28 grudnia 2007 r. w sprawie ustalenia nie wygasających wydatków z upływem
roku budżetowego 2007” głosowało - 15 radnych,
„przeciw” -   0 radnych,
„wstrzymało się” -   0 radnych.
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Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada przyjęła zmianę porządku obrad.

2. Za wnioskiem Burmistrza o wprowadzenie do porządku obrad  podpunktu f)
o brzmieniu: „zmiany Uchwały Nr XV/77/07 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia
26 listopada 2007 r. w sprawie ustalenia opłaty targowej”
głosowało - 15 radnych,
„przeciw” -   0 radnych,
„wstrzymało się” -   0 radnych.

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada przyjęła zmianę porządku obrad.

Andrzej Szymański – wniósł o wycofanie z porządku obrad podpunkt a) o brzmieniu:
„e) przyjęcia Planu Rozwoju Lokalnego Gminy Żychlin na lata 2008-2013”.
Plan ten jest niekompletny. Jeśli Burmistrz przygotował wszystkie zmiany i załączniki
do w/w planu zgodnie z wnioskami składanymi na posiedzeniach Komisji, to wycofa
się ze swego wniosku.

Grzegorz Ambroziak – odniósł się do wniosku Pana Andrzeja Szymańskiego – nie
zgadza się z opinia radnego, że Plan Rozwoju Lokalnego jest niekompletny i z innymi
zarzutami. Pan radny miał wiele miesięcy na to, aby zabrać głos w dyskusji i brał
udział w spotkaniach, nie zabierał głosu, nie słyszał argumentów na temat tego
dokumentu.
Prosiłby o pozostawienie tego punktu w porządku obrad.
Przypomniał, że radni wraz z zarządem pracowali nad tym dokumentem przez kilka
miesięcy, uczestniczyli w projektowaniu dokumentu, mogli wyrażać swoje opinie i je
wyrażali. Opinie te były uwzględniane przy projektowaniu dokumentu, nie
przypomina sobie spraw, które byłyby nie uwzględnione i nie przedyskutowane.
Takich spotkań o ile pamięta było 6, tak więc był na to czas. Były konsultacje, w
których brała udział firma konsultingowa, która prowadziła te badania.
Tak więc uważa, że wniosek radnego jest niezasadny.

Andrzej Szymański – nie będzie podnosił ręki za czymś, „co jest pisane na kolanie”,
prosi, aby mu powiedzieć, kto jest autorem tego Planu, kto się pod nim podpisał,
ponieważ pod tym dokumentem nie ma żadnego podpisu.

Grzegorz Ambroziak – nie jest to projekt autorski Burmistrza, nad tym dokumentem
pracowali wspólnie, radni znają genezę powstania tegoż planu. Wszyscy są po części
autorami tegoż planu.

Marek Jędrzejczak – plan autorstwa Pana Burmistrza i Zastępcy Burmistrza ma, ale
nie zgodzi się ze zdaniem Burmistrza, że w sprawie planu odbyło się 6 spotkań.
Uważa, że maksymalnie były 3 spotkania, dwa spotkania radni zrobili sami, a trzecie
było z firmą konsultingową. Podejrzewa, że ta  firma, z którą było spotkanie,
opracowała Plan Rozwoju Lokalnego.
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Faktycznie to nie wiadomo przez kogo jest ten plan opracowany, bo nigdzie nie
widnieje żaden podpis. Jeśli porównamy strategię, jaką otrzymaliśmy na spotkaniach z
planem na Sesję, to zauważymy spore rozbieżności.
Te rozbieżności wykaże przy omawianiu tegoż planu. Duża krytyka była na temat
źródeł geotermalnych, chcieliśmy wpisać ul. Dobrzelińską, a jej nie ma itp.

Grzegorz Ambroziak – Plan ten został opracowany w oparciu o różne opinie, jeśli z
jakimiś opiniami nie zgadzaliśmy się, wówczas te zapisy  nie zostały uwzględnione w
tym planie.

Przewodnicząca Rady przystąpiła do przegłosowania proponowanej zmiany do
porządku obrad.

Za wnioskiem radnego Andrzeja  Szymańskiego, aby wycofać z porządku obrad
podpunkt a) o brzmieniu: „e) przyjęcia Planu Rozwoju Lokalnego Gminy Żychlin na
lata 2008-2013”głosowało -   4 radnych,
„przeciw” - 10 radnych,
„wstrzymało się” -   1 radny.

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada nie przyjęła w/w zmiany i przystąpiła do
przyjęcia porządku obrad po zmianach.

Za przyjęciem porządku obrad po zmianach głosowało - 12 radnych,
„przeciw” -   2 radnych,
„wstrzymało się” -   1 radny.

Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie porządku obrad w następującym
brzmieniu:

1. Otwarcie Sesji i przyjęcie porządku obrad.
2. Zapytania i wolne wnioski.
3. Podjęcie uchwał w sprawach:

a) przyjęcia Planu Rozwoju Lokalnego Gminy Żychlin na lata 2008-2013,
b) wyrażenia zgody na zaciągnięcie zobowiązania wekslowego celem

zabezpieczenia umowy dotacji Nr 250/OP/D/2007 z dnia 10.12.2007 r.,
c) wspólnego przedsięwzięcia ze Związkiem Gmin Regionu Kutnowskiego,

którego celem jest przygotowanie i sfinansowanie dokumentacji projektowo-
technicznej dla planowanego projektu  pn.:  „Budowa systemu ochrony wód
powierzchniowych - budowa oczyszczalni  przydomowych - Etap  I” do
złożenia wspólnego wniosku o dofinansowanie z Europejskich Funduszy
Strukturalnych w latach 2007-2013,

d) uchwalenia Programu współpracy Gminy Żychlin z organizacjami
pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku
publicznego na rok 2008,



4

e) zmiany Uchwały Nr XVII/91/07 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia
28 grudnia 2007 r. w sprawie ustalenia nie wygasających wydatków
z upływem roku budżetowego 2007,

f) zmiany Uchwały Nr XV/77/07 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia
26 listopada 2007 r. w sprawie ustalenia opłaty targowej.

4. Sprawozdania z działalności Komisji za II półrocze 2007 r.
5. Zatwierdzenie planów pracy Komisji na I półrocze 2008 r.
6. Informacja z pracy Burmistrza Gminy Żychlin za okres od 13 listopada 2007 r.

do 16 stycznia 2008 r.
7. Odpowiedzi na zapytania.
8. Sprawy różne.
9. Przyjęcie Protokołu Nr XV/07 z dnia 26 listopada 2007 r., Protokołu Nr XV/07

z dnia 5 grudnia 2007 r. oraz Protokołu Nr XVI/07 z dnia 28 grudnia 2007 r.
10. Zakończenie obrad.

Do p-tu 2. Zapytania i wolne wnioski.

Teresa Kubicka – zapytała, czy są przyjęte jakieś osoby na prace publiczne i
interwencyjne i w jakim zakresie są wykonywane prace?
Zwróciła uwagę, że w Dobrzelinie od kapliczki do przystanku jest brudno, na
przystankach jest nie sprzątane, nie zamiatane.

Waldemar Bartochowski – Sekretarz Gminy Żychlin – Urząd Gminy w ogóle nie
prowadzi prac interwencyjnych. Urząd zatrudnia tylko w ramach organizowanych
robót publicznych, w roku bieżącym nie ma jeszcze zorganizowanych robót
publicznych, ponieważ nie ma w tym zakresie podpisanego porozumienia.
Pierwsze wnioski i programy w tym zakresie będą na przełomie koniec lutego do
połowy marca br.
Dla zabezpieczenia najpilniejszych potrzeb w zakresie utrzymania czystości
zatrudnionych jest tylko 6 osób ze środków własnych do wykonywania pilnych,
najbardziej  potrzebnych prac porządkowych. Osoby te muszą ogarnąć teren całego
miasta.
Odnośnie sprzątania na terenie Dobrzelina – ostatnio pracownicy zostali skierowani do
sprzątania ul. Wiśniowej w Dobrzelinie tj. od ul. Jabłonkowej w lewo, były tam
wycinane krzaki, zlikwidowane zostało dzikie wysypisko śmieci.
Gdy nastąpi zwiększenie zatrudnienia osób w ramach prac publicznych, osoby będą
sukcesywnie kierowane do sprzątania również w Dobrzelinie.

Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin – ze względu na to, że znaczna
część ciągów komunikacyjnych nie jest drogami gminnymi, tylko powiatowymi mamy
podpisane stosowne porozumienie z Powiatem na sprzątanie dróg powiatowych.

Józef Kowalski – zapytał, czy wiadomym jest orientacyjnie ile osób może być
zatrudnionych w ramach robót publicznych?
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Waldemar Bartochowski – co roku składamy wnioski na zatrudnienie osób w
wymiarze 200 etatów w ciągu roku, jednakże ze względu na to, iż wszystkie
samorządy są zainteresowane zatrudnianiem osób w ramach robót publicznych, zatem
Powiat rozdziela te etaty w ramach posiadanych środków przy uwzględnieniu potrzeb
gmin. Zazwyczaj Powiat uwzględnia potrzeby na poziomie 50%, tak więc uważa, że
możemy liczyć na zatrudnienie 100 osób.

Władysław Ledzion – Sołtys Sołectwa Kaczkowizna – dziś rozpoczęła się wycinka
krzaków na drodze Kaczkowizna-Zagroby. Rozmawiał z kierowcą, że krzaki te mają
być wycinane tylko gdzieś na odcinku 50 m, reszta pozostanie, gdyż  nie ma osób do
pracy. Skoro zaczęli, to uważa, że powinni wyciąć do końca.
Ponadto gałęzie te zostały wrzucone do rowu, tak więc, jak przyjdzie śnieg droga
będzie zawiana.

Agnieszka Szałamacha – Sołtys Sołectwa Kruki – również prosi o wycinkę krzaków
przy drodze w Zarębowie koło Państwa Kopciów, prosi o wyrównanie pobocza.

Krzysztof Anyszka – Kierownik Ref. BPI – została podpisana umowa ze Spółką
„Mig-Ma”, która również prowadzi wycinkę krzaków przy drogach.
Natomiast co do latania dziur w drogach powiatowych, wnioski zostały przekazane do
Powiatowego Zarządu Dróg.

Małgorzata Sobczak – Przewodnicząca Zarządu Osiedla Nr 1 w Żychlinie – na
posiedzeniu Komisji Oświaty i Budżetu poruszyła sprawę wysypiska, a właściwie
terenu wokół wysypiska, na którym znajdują się wyrzucane śmieci, największą plagą
jaka istnieje na wysypisku to szczury. Na posesjach wokół wysypiska pojawiają się
szczury, wobec czego stwarza to pewne zagrożenie dla mieszkańców. Prosi, aby
Spółka „Mig-Ma” zajęła się ta sprawą.
Ponawia wniosek Zarządu Osiedla w sprawie targowicy – niestety nic nie zostało
zrobione na targowicy, mimo, że chodnik został położony do targowicy to wejście jest
niżej i dlatego też w wejściu stoi woda. Należy ten teren podwyższyć.

Andrzej Szymański – złożył wniosek na piśmie na ręce Przewodniczącej Rady w
sprawie składowiska odpadów.

Robert Stasiak – zwrócił się z następującymi zapytaniami:
1. sprawa ZGK – 3-4 tygodnie temu radni spotkali się na nieoficjalnym spotkaniu,

podejmowane były rozmowy na temat wyjścia z istniejącego kryzysu. Zwraca się z
zapytaniem, czy zostały już  podjęte jakieś decyzje w sprawie ZGK, czy będzie
przedstawiony przez Dyrektora ZGK plan podwyżek, jak wygląda sytuacja
wewnątrz Zakładu, gdyż miała być przeprowadzona kontrola?

2. sprawa wynagradzania sióstr PCK i PKPS – zapytał, jak ta sprawa wygląda na
dzień dzisiejszy?

3. Komisja Rozwoju i Budżetu wniosła do projektu budżetu w sposób nieformalny
pewne wnioski dotyczące projektu budżetu na 2008 r. Zatem zwraca się z
zapytaniem, jak Zarząd ustosunkował się do tych nieformalnych wniosków.
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Krzysztof Graska – oficjalnie Pan Burmistrz nie otrzymał tych wniosków, gdyż po
rozmowie z radcą prawnym uzyskał informację, że te wnioski formalnie nie mogą być
podpisane i zgłoszone.

Grzegorz Ambroziak – odniósł się do sprawy wniosków Komisji – nieoficjalnie
zapoznał się z nieformalnymi wnioskami Komisji Rozwoju i uważa, że będzie to
sprawa do dyskusji.
Odnośnie ZGK – ostatnie obliczenia zostały wykonane, w przyszłym tygodniu
spotkamy się, aby przedstawić konkretne rozwiązania dotyczące możliwości
rozwiązania sprawy ZGK.

Halina Wiśniewska – odpowiedziała odnośnie sprawy wynagradzania sióstr PCK i
PKPS – w związku z tym, że otrzymaliśmy kalkulacje przedstawione przez PCK i
PKPS podwyższające obecne stawki wynagradzania z 6,10 zł i 8,10 zł na 9 i 14 zł,
dokonała własnej kalkulacji przy bazie danych konkretnych ilości godzin
przepracowanych przez poszczególne siostry. Poprosiła o ponowna kalkulacje
uwzględniającą te osoby, które w ciągu miesiąca wypracowują limit godzin, czyli 168,
ażeby kalkulacja odzwierciedlała zatrudnienie tych osób na umowę o pracę w pełnym
wymiarze czasu pracy na czas określony, przy nieco niższej wysokości stawki
godzinowej. Sugerowała się tym, że część osób, które obecnie są zatrudnione na
umowę zlecenie, niechętnie przyjmują propozycję większej ilości godzin w danym
miesiącu tłumacząc się tym, że przyjęcie tych godzin spowoduje utratę świadczeń
wypłacanych przez MGOPS.
W związku z tym te osoby, które chcą pracować w pełnym wymiarze czasu pracy i na
czas określony, będą miały umowy i stawka minimum najniższe wynagrodzenia brutto
czyli 1.126 zł brutto, a przy umowach zlecenia stawka za godzinę byłaby albo na tym
samym poziomie, albo na nieco wyższym.
Obecnie czeka na stosowną kalkulację ze strony PCK i PKPS.
Jeśli przyjąć by stawki 9 i 14 zł, wówczas w projekcie budżetu należałoby zwiększyć
środki na wynagrodzenia sióstr o około 130.000 zł.

Józef Kowalski – na Sesji 5 grudnia 2007 r. prosił o obecność Prezesa Spółki „Mig-
Ma”. Aby rozmawiać na temat wysypiska śmieci, musi być osoba, która tym
wysypiskiem zarządza.
Zwrócił się z zapytaniem do Burmistrza, czy koło budki „LOTKA” będzie ustawiany
przenośny radar?

Grzegorz Ambroziak – z informacji uzyskanych od Komendanta Policji wynika, że
w tym miejscu będzie ustawiany radar przenośny, który od czasu do czasu będzie
przestawiany w ulicę 1 Maja. Koncepcja Komendy Głównej Policji jest taka, że
docelowo na terenie Żychlina mają być ustawione 2 radary, jeden w Żychlinie, drugi
w Dobrzelinie.

Andrzej Szymański – na tej sali padły pewne deklaracje ze strony Burmistrza, że
sprawa kanalizacji na odcinku Grabów-Dobrzelin zostanie usunięta na wiosnę 2007 r.
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Był u jednego mieszkańca, który oprowadził go po pomieszczeniach, w których
wydobywa się fetor z kanalizacji.
Zapytał więc, czy zarząd ma zezwolenie na użytkowanie instalacji kanalizacyjnej, czy
jest protokół odbiorczy?
Złożył wniosek na piśmie dotyczący powyższej sprawy na ręce Przewodniczącej
Rady.

Krzysztof Dudkiewicz – mieszkaniec Sołectwa Grzybów – zapytał, czy będzie
przydział kamienia na drogę w Grzybowie? Prosiłby o 6-8 przyczep tłucznia do
utwardzenia tejże drogi.

Krzysztof Anyszka – w minionych latach droga w Grzybowie była częściowo
utwardzana, przewiduje się, że będzie tłuczeń w marcu. Jest zamówione w Oporowie
około 300 t tłucznia, uważa, że w ramach tego zamówienia, część tłucznia również
zostanie przekazana na drogę w Grzybowie.

Agnieszka Szałamacha – zapytała, czy na skrzyżowaniu w Balikowie można by było
zamontować lampę oświetleniową?

Sławomir Ślęzak – Sołtys Sołectwa Brzeziny – jeśli będzie zamówiony tłuczeń, to
prosiłby, aby część przeznaczyć na drogę łączącą Mariankę z Brzezinami, na
utwardzenie tej drogi.

Henryk Zajkowski – Sołtys Sołectwa Czesławów – sprawa drogi od Czesławowa do
Janowa i drogi w Drzewoszkach – prosiłby o komisję, która zapoznała by się z
problemem dotyczącym tychże dróg. Chciałby być obecny przy przeglądzie dróg
dokonywanym przez Komisję.

Hanna Kajak – Sołtys Sołectwa Sokołówek – podziękowała za tłuczeń na drogę i za
uregulowanie sprawy nazewnictwa w Sokołówku. Podziękowała radnym i
Burmistrzowi za pozytywne załatwienie sprawy nazewnictwa.

Przewodnicząca Rady – składa wniosek o dokonanie oględzin i doraźnego łatania
dziur w drogach powiatowych głównie, np. w złym stanie jest droga Śleszyn–Zarębów
i Tretki.

Bogdan Głuszcz – prosił o odpowiedź radnych powiatowych co będzie robione w
sprawie naprawy dróg powiatowych. Powiat notorycznie omija wykonywanie
remontów na drogach powiatowych na naszym terenie.

Waldemar Bartochowski – sprawa dróg powiatowych nie wyniknęła w tej kadencji,
czy w poprzedniej kadencji. Stan dróg jest fatalny i z roku na rok się pogarsza.
Wynika to stąd, że powiat ma bardzo małe dochody własne. Dlatego też wykonywane
są tylko drobne remonty na najgorszych drogach, nie ma środków na modernizację
dróg.
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Koncepcja naprawy dróg jest możliwa tylko w oparciu o uzyskane środki z zewnątrz,
czyli z funduszy strukturalnych, bądź z funduszu ochrony środowiska. Uzyskanie tych
środków jest możliwe tylko na drogi powiatowe, ale które maja charakter dróg o
znaczeniu regionalnym, ponadlokalnym, czyli komunikują mieszkańców danej gminy
nie tylko wewnątrz tej gminy, ale także z centrum powiatu, czyli takie które łączą
kilka gmin z miastem powiatowym.
Wskaźnik dochodu, jaki otrzymuje powiat na drogi powiatowe to kwota 7.000 zł na
1 km drogi. Są to środki, które nie wystarczają na wykaszanie krzaków przy drogach
powiatowych. Powiat sam nigdy nie będzie w stanie naprawić dróg.
Zatem jest taka koncepcja, aby poszczególne gminy określiły priorytety naprawy dróg
i w ramach środków własnych przy 50% współudziale środków gmin naprawiać te
drogi. Chcąc utrzymać na jakimś poziomie drogi powiatowe tak będziemy musieli
robić, w ten sam sposób dokonują remontów wszystkie gminy ościenne.
Ze względu na renowację i odbudowę kompleksu pałacowo-zamkowego w Oporowie,
który będzie bazą turystyczną i „perełką powiatu i województwa” jest rozważana
koncepcja budowy drogi i poszerzenia drogi z Kutna do Żychlina przez Oporów.
Projekt ten przewidziany jest do realizacji na lata 2009-2010.

Robert Stasiak – zapytał, czy powiat jest zobligowany do sporządzenia planu rozwoju
lokalnego? Czy w perspektywicznym planie rozwoju lokalnego są uwzględnione
szkoły, drogi, czy nasze jednostki zostały uwzględnione w tym planie?
Czy będą pozyskane środki zewnętrzne na drogi lub inną infrastrukturę położoną na
terenie gminy Żychlin?

Teresa Kubicka – zwróciła uwagę na to, że radni maja świadomość tego, że
większość dróg znajdujących się na terenie gminy jest drogami powiatowymi, ale
rolnikowi nie wytłumaczy się tego. Mieszkańcy mieszkają na terenie naszej gminy i
chcą, żeby to gmina dokonywała remontów dróg, nie interesuje ich to, że jest to
obowiązek powiatu.

Do p-tu 3. Podjęcie uchwał w sprawach:

a) przyjęcia Planu Rozwoju Lokalnego na lata 2008-2013,

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie przyjęcia Planu Rozwoju
Lokalnego na lata 2008-2013.

OPINIE KOMISJI:

Komisja Rozwoju (1 głosem „za”, 2 „przeciw”, 1 „wstrzymała się”) negatywnie
zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia Planu Rozwoju Lokalnego
Gminy Żychlin na lata 2008-2013.
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Komisja Rolna (3 „za”, 1 „przeciw”, 1 „wstrzymujący się”) pozytywnie
zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia Planu Rozwoju Lokalnego
Gminy Żychlin na lata 2008-2013.

Komisja Rewizyjna (3 głosami „za”) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w
sprawie przyjęcia Planu Rozwoju Lokalnego Gminy Żychlin na lata 2008-2013 przy
uwzględnieniu wniosku dotyczącego wpisania ulic przy zadaniu kanalizacji
północnej części miasta oraz wniosku o wpisanie w wieloletnim programie
inwestycyjnym na lata 2008-2013 następujących zadań:
1. wykonanie remontów dróg gminnych na terenie miasta – kwota 500.000 zł,
2. wykonanie infrastruktury ul. Dobrzelińskiej łącznie z położeniem nawierzchni w

ul. Słowackiego, Waryńskiego i Sienkiewicza,
3. wykonanie nawierzchni w ul. Cichej, Granicznej, Nowej, Śląskiej.

Komisja Oświaty (3 głosami „za”, 1 „przeciw”, 1 „wstrzymała się”) pozytywnie
zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia Planu Rozwoju Lokalnego
Gminy Żychlin na lata 2008-2013, z tym że wnosi o dokonanie następujących
zmian w Planie Rozwoju Lokalnego:
1. w dziale III. Zadania służące poprawie warunków zamieszkania w gminie na lata

2008-2013 w zadaniach w ramach osi priorytetowej „Ochrona Środowiska”
zadanie „6. Budowa sieci kanalizacji sanitarnej w północnej części miasta”
wpisać nazwy ulic, na których ma być realizowane zadanie kanalizacji zgodnie z
zapisami we wszystkich planach i programach dotyczących tej inwestycji.
Uszczegółowienia nazwy tego zadania poprzez wpisanie nazw ulic należy
dokonać w całym Planie Rozwoju Lokalnego.

2. w dziale II. Aktualna sytuacja społeczno-gospodarcza gminy, rozdział 7. Sfera
społeczna, podrozdział 7.5. Edukacja i sport (str. 30) w części dotyczącej
szkolnictwa po wyrazach: „Na terenie gminy funkcjonują następujące” dodać
wyrazy: „szkoły i przedszkola, dla których organem prowadzącym jest Gmina
Żychlin:” oraz na stronie 31 pod tabelą nr 15 po wyrazach: „Dane dotyczące
szkolnictwa ponadgimnazjalnego” dodać wyrazy: „dla których organem
prowadzącym jest Gmina Żychlin przedstawiono w tabeli nr 16.”

Ponadto Komisja wnosi o zwiększenie wydatków w latach 2008-2013 na
inwestycje drogowe i rozwój infrastruktury pod działalność gospodarczą oraz
wprowadzenie zadania budownictwa komunalnego. Wnioski te mogą być
uwzględnione nawet w formie zmiany (aneksu) uchwały w sprawie Planu Rozwoju
Lokalnego.

Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin – zgadza się z tym, że radni
mogą mieć różne opinie, różne koncepcje rozwoju naszej gminy.
Wypełniając swoje obowiązki, nakreśla swoją koncepcję rozwoju gminy. Zaprosił
radnych do dyskusji, do współpracy, radni zapoznali się z planem pracy Zarządu na
najbliższe lata, z planem inwestycyjnym i poprosił o opinię.
Być może w sprawie planu rozwoju lokalnego odbyły tylko 3 spotkania, dokument
który został opracowany jest opracowany w oparciu o konsultacje.
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Dokument ten określa ramy działania naszego samorządu, ustalone zostały pewne
priorytety, ale to nie oznacza, że ten plan będzie martwy, że nic nie będzie w nim
ulegało zmianie.
Może się okazać, że za miesiąc, czy rok będą pewne argumenty przemawiające za
dokonaniem zmian np. polegających na wyłączeniu jakiegoś zadania, a dodaniu
innego.
Nie zgadza się ze zdaniem radnego Andrzeja Szymańskiego, że dokument ten był
przygotowywany w pośpiechu.
Zwraca się do radnych o przemyślenie, czy nad wypracowanymi przez Komisje
wnioskami nie można dyskutować w kolejnym etapie, a teraz przyjąć ten plan w
obecnym brzmieniu.
Opracowany plan przygotowany został pod środki unijne, skupia się na pozyskiwaniu
środków zewnętrznych. Tak małe inwestycje, jak w ulicach Cicha, Śląska itd. w
każdym czasie mogą zostać umieszczone w planie, jeżeli będzie tylko taka potrzeba i
możliwość. Każdorazowe takie inwestycje będą rozważane przy uchwalaniu budżetów
gminy na kolejne lata.
Nie widzi przeszkód, aby techniczne wnioski dotyczące zapisów uwzględnić w
obecnym planie.
Natomiast sprawa ulicy Dobrzelińskiej powinna być poddana dyskusji, nie mamy
opracowanego projektu, inwestycja ta może kosztować około 1,5mln zł.

Iwona Śmietanka – radca prawny – ze względu na to, że radni otrzymali Plan
Rozwoju Lokalnego bez zapisów, o które wniosła Komisji Oświaty, należy te zapisy
przyjąć w drodze głosowania.

Przewodnicząca Rady przystąpiła do głosowania zmian do Planu Rozwoju
Lokalnego.

Za przyjęciem zmiany w Planie Rozwoju Lokalnego dotyczącej wpisania w dziale
III. Zadania służące poprawie warunków zamieszkania w gminie na lata 2008-2013
w zadaniach w ramach osi priorytetowej „Ochrona Środowiska” w zadaniu „6.
Budowa sieci kanalizacji sanitarnej w północnej części miasta” nazw ulic, na
których ma być realizowane zadanie kanalizacji zgodnie z zapisami we wszystkich
planach i programach dotyczących tej inwestycji oraz uszczegółowienia nazwy tego
zadania poprzez wpisanie nazw ulic w całym Planie Rozwoju Lokalnego
głosowało - 14 radnych,
„przeciw” -   0 radnych.
„wstrzymało się” -   0 radnych.
1 radny nie wziął udziału w głosowaniu.

Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie zmiany przez Radę.

Za przyjęciem zmiany w Planie Rozwoju Lokalnego polegającej na tym, aby w dziale
II. Aktualna sytuacja społeczno-gospodarcza gminy, rozdział 7. Sfera społeczna,
podrozdział 7.5. Edukacja i sport (str. 30) w części dotyczącej szkolnictwa po
wyrazach: „Na terenie gminy funkcjonują następujące” dodać wyrazy: „szkoły i
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przedszkola, dla których organem prowadzącym jest Gmina Żychlin:” oraz na stronie
31 pod tabelą nr 15 po wyrazach: „Dane dotyczące szkolnictwa ponadgimnazjalnego”
dodać wyrazy: „dla których organem prowadzącym jest Gmina Żychlin przedstawiono
w tabeli nr 16.” głosowało  - 13 radnych.
„przeciw” -   0 radnych.
„wstrzymało się” -   0 radnych.
2 radnych nie wzięło udziału w głosowaniu.

Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie zmiany przez Radę.

Robert Stasiak – przybliżył wniosek dotyczący zwiększenia wydatków n inwestycje
drogowe itp. – Plan Rozwoju Lokalnego jest dokumentem, który może ulegać
zmianom. Ze względu na to, że plan ten musi być zatwierdzony, aby ubiegać się o
jakiekolwiek środki unijne.
W planie tym nie zostały uwzględnione wnioski w bardzo ważnych sprawach tj.:
inwestycje drogowe, budownictwo komunalne i rozwój infrastruktury pod działalność
gospodarczą.
Dlatego też wnosił, aby spotkać się ponownie i rozmawiać nad tymi kwestiami,
wówczas w formie zmiany Planu można by było te zadania wprowadzić.

Andrzej Szymański – Plan Rozwoju Lokalnego nie jest zakończony, powinny być w
nim uwzględnione wszystkie sprawy, jaki zostały poruszone dziś na sesji przez
Radnych i Sołtysów.
Dlatego wnioskował, aby Plan Rozwoju Lokalnego uzupełnić i przyjąć go w innym
terminie.

Krzysztof Stefaniak – każdy radny ma swoje zdanie co do przedłożonego planu,
radni spotykali się kilkakrotnie w sprawie tego planu, Burmistrz wraz ze swymi
pracownikami przygotowali stosowne opracowanie. Wiadomym jest, że plan ten może
ulec zmianom, jeśli będzie taka potrzeba.
Zatem wnosi o zamknięci dyskusji nad tym punktem i przystąpienie do głosowania.

Robert Stasiak – zapytał, czy będzie możliwość renegocjacji Planu Rozwoju
Lokalnego w związku ze zgłoszonymi przez Komisję wnioskami.

Grzegorz Ambroziak – nie traktuje PRL jako zamkniętego dokumentu, podobnie jest
z budżetem na dany rok. W ubiegłym roku prawie na każdej sesji dokonywaliśmy
zmiany załącznika inwestycyjnego, gdyż była taka potrzeba.
Na podobnej zasadzie będą wyglądały zmiany do Programu Rozwoju Lokalnego.
W przypadku dróg gminnych na terenie miasta – prosi, aby składać wnioski o
wykonanie remontów konkretnych dróg, które należy zrobić w pierwszej kolejności.
Wówczas w działaniach bieżących, zostaną te drogi uwzględnione. Nie są to zadanie,
jakie należy wpisać do PRL, gdyż są to remonty dróg.
Inwestycje takie jest wykonanie nawierzchni w ul. Cichej, Śląskiej, Granicznej są to
na tyle nieduże inwestycje, do których będzie można się przymierzyć w ramach
bieżących działań inwestycyjnych.
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Najważniejszą i najbardziej poważna sprawą jest kwestia ul. Dobrzelińskiej, której w
chwili obecnej nie znamy żadnych warunków, nie znamy kosztów kanalizacji, ani
kosztów wykonania nawierzchni.
Wzrost wydatków na inwestycje drogowe na lata 2008-2013 – na będą wydatki te
zostaną zwiększone, obecnie przyjęliśmy do planu szacunkowe dane do wykonania
poszczególnych nawierzchni dróg.
Co do terenów pod inwestycje, mamy pewne szacunki co do wykupów nieruchomości,
ale powstanie gminnej strefy gospodarczej, która miała by te tereny obejmować może
zostać rozszerzone o wykonanie dróg i innej infrastruktury, szczególnie iż może
dołożyć nam środków na ten cel Unia Europejska.
Najbardziej kontrowersyjną sprawą jest budownictwo komunalne, w związku z tym,
że wybudowanie bloku z 400 mieszkaniami o powierzchni 38-40 m2 to koszt dla
budżetu gminy około 6 mln zł.

Andrzej Szymański – złożył wniosek pisemny dotyczący ulic: Cichej, Śląskiej,
Granicznej i Nowej.

Małgorzata Sobczak – Przewodnicząca Zarządu Osiedla Nr 1 w Żychlinie –
odczytała wnioski Zarządu Osiedla Nr 1w Żychlinie w sprawie Planu Rozwoju
Lokalnego – „Zarząd Osiedla Nr 1 w Żychlinie z ubolewaniem stwierdza brak
możliwości uczestnictwa w pracach nad projektem Planu Rozwoju Lokalnego naszej
gminy, mimo zapewnienia Pana Burmistrza na sesji, że przedstawiciele Rad Sołeckich
i Zarządów Osiedli będą zapraszane na konsultacje. Nasza obecność poszerzyłaby i tak
mało reprezentatywną grupę badanych co w konsekwencji pozwoliłoby uzyskać
wyniki badań bliższe prawdy.
Z przedstawionego programu wynika, że gmina Żychlin jest gminą rolniczą. A zatem
program powinien zmierzać w kierunku rozwoju gospodarczego, ponieważ mało
młodych ludzi pragnie pracować rolniczo. Być może należy tworzyć warunki do
powstawania zakładów przetwórstwa warzywno - owocowego i innych
okołorolniczych oraz grup producenckich jako partnerów budujących lepszy klimat
wokół rolnictwa. Program Rozwoju Lokalnego winien być skorelowany z
przeprowadzonymi badaniami środowiska i informacji dotyczących naszej
aglomeracji. W przedstawionym planie niewątpliwie stroną negatywną jest dający się
zauważyć systematyczny spadek liczby ludności naszej gminy. Obecnie największą
grupę stanowią osoby w wieku produkcyjnym. Jednak w przyszłości zwiększać się
będzie procentowy udział osób w wieku poprodukcyjny. Spowoduje to wiele
komplikacji w sferze społecznej, jak chociażby wzrost nakładów na pomoc społeczną.
Możliwe są również perturbacje na rynku pracy, polegające na braku
wykwalifikowanej kadry. A zatem już należy stworzyć taki plan rozwoju gminy, aby
zapobiegać tym zagrożeniom.
Z przedstawionego projektu planu dowiadujemy się, że w naszej gminie dominują
osoby z wykształceniem podstawowym. Zatem zgodnie z ogólnokrajową tendencją
podnoszenia poziomu wykształcenia ludności również u nas należy położyć
szczególny nacisk na podnoszenie kwalifikacji naszych mieszkańców oraz
pozyskiwanie odpowiednio przygotowanej kadry w zakresie zawodów brakujących na
lokalnym rynku pracy. Należy poprzez ten program tworzyć warunki dla ludzi
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młodych aby Gmina Żychlin była przyjazną, żeby ograniczyć emigrację tej grupy
społeczeństwa. W przestawiony badaniach na stronie 46 czytamy iż ankietowani źle
oceniają rysujące się perspektywy dla młodych mieszkańców gminy. Ocen
negatywnych jest aż 86%. W naszej ocenie w przedstawionym Planie Rozwoju
Lokalnego zabrakło:
- znacznego nastawienia na tworzenie takich warunków gospodarczych, które w

konsekwencji pozwolą stworzyć nowe miejsca pracy,
- perspektywy budowy budynku komunalnego,
- zapewnienie mieszkańcom nie tylko młodej generacji rekreacji i wypoczynku

(budowa basenu, lodowiska , ścieżek rowerowych).
Uważamy, że nie zasadne jest budowa boiska na Osiedlu Wyzwolenia  gdzie znajduje
się stadion sportowy, który należałoby poddać remontowi w jak najszybszym terminie.
Również ze względów społecznych tego osiedla, może należy pomyśleć o
zorganizowaniu miejsca targowego, aby stadion służył idei uprawiania sportu.”
Następnie złożyła powyższą opinię na piśmie na ręce Przewodniczącej Rady.

Krzysztof Stefaniak – w sprawie Planu Rozwoju Lokalnego osobiście spotykał się z
Zastępcą Burmistrza – Panem Zbigniewem Gałązką.

Jan Kaczmarek – Przewodniczący Zarządu Osiedla Nr 2 w Żychlinie – zgłosił
następujące wnioski do Planu Rozwoju Lokalnego:
- na Os. Wyzwolenia jest 7 budynków bez podłączonej nitki cieplnej, mieszkańcy

ogrzewają swoje mieszkania w różny sposób – prosi o zasilenie tych budynków w
ciepło,

- również nie Os. Wyzwolenia na 20 bloków tylko 3 mają ciepłą wodę – prosi, aby
w Planie uwzględnić podłączenie ciepłej wody do tych bloków.

Grzegorz Ambroziak – mylą się dwa dokumenty tj. strategia rozwoju i plan rozwoju.
Plan Rozwoju Lokalnego wynika z przyjętej kilka lat temu Strategii Rozwoju.

Na tym dyskusję zakończono.

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie przyjęcia
Planu Rozwoju Lokalnego na lata 2008-2013 z uwzględnieniem wyżej przyjętych
zmian.

Za podjęciem projektu uchwały w sprawie przyjęcia Planu Rozwoju Lokalnego na lata
2008-2013 ze zmianami głosowało - 11 radnych,
„przeciw” -   3 radnych,
„wstrzymało się” -   0 radnych.
1 radny nie wziął udziału w głosowaniu.

Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę.

Uchwała Nr XVIII/94/07 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
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Przewodnicząca Rady ogłosiła 15-minutową przerwę.

Po przewie.

Andrzej Szymański – poprosił o wpisanie do protokołu, że głosował przeciw
podjęciu uchwały w sprawie przyjęcie Programu Rozwoju Lokalnego ze względu na
brak wpisu o osobach opracowujących ten dokument.

b) wyrażenia zgody na zaciągnięcie zobowiązania wekslowego celem
zabezpieczenia umowy dotacji Nr 250/OP/D/2007 z dnia 10 grudnia 2007
r.,

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na
zaciągnięcie zobowiązania wekslowego celem zabezpieczenia umowy dotacji Nr
250/OP/D/2007 z dnia 10 grudnia 2007 r.

OPINIE KOMISJI:

Komisja Rozwoju (4 głosami „za”), Komisja Rolna (5 głosami „za”), Komisja
Oświaty (6 głosami „za”), Komisja Rewizyjna (5 głosami „za”) pozytywnie
zaopiniowały projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zaciągnięcie
zobowiązania wekslowego celem zabezpieczenia umowy dotacji Nr 250/OP/D/2007
z dnia 10.12.2007 r.

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie wyrażenia
zgody na zaciągnięcie zobowiązania wekslowego celem zabezpieczenia umowy
dotacji Nr 250/OP/D/2007 z dnia 10 grudnia 2007 r.

Za podjęciem projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zaciągnięcie
zobowiązania wekslowego celem zabezpieczenia umowy dotacji Nr 250/OP/D/2007
z dnia 10 grudnia 2007 r. głosowało - 15 radnych,
„przeciw” -   0 radnych,
„wstrzymało się” -   0 radnych.

Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę.

Uchwała Nr XVIII/95/08 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

c) wspólnego przedsięwzięcia ze Związkiem Gmin Regionu Kutnowskiego,
którego celem jest przygotowanie i sfinansowanie dokumentacji
projektowo-technicznej dla planowanego projektu  pn.: „Budowa
systemu ochrony wód  powierzchniowych - budowa oczyszczalni
przydomowych - Etap I” do złożenia wspólnego wniosku o
dofinansowanie z Europejskich Funduszy Strukturalnych w latach 2007-
2013,
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Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie wspólnego
przedsięwzięcia ze Związkiem Gmin Regionu Kutnowskiego, którego celem jest
przygotowanie i sfinansowanie dokumentacji projektowo-technicznej dla planowanego
projektu pn.: „Budowa systemu ochrony wód powierzchniowych - budowa
oczyszczalni przydomowych - Etap I” do złożenia wspólnego wniosku o
dofinansowanie z Europejskich Funduszy Strukturalnych w latach 2007-2013.

OPINIE KOMISJI:

Komisja Rozwoju (4 głosami „za”), Komisja Oświaty (5 głosami „za”), Komisja
Rewizyjna (3 głosami „za”), Komisja Rolna (5 głosami „za”) pozytywnie
zaopiniowały projekt uchwały w sprawie wspólnego przedsięwzięcia ze Związkiem
Gmin Regionu Kutnowskiego, którego celem jest przygotowanie i sfinansowanie
dokumentacji projektowo-technicznej dla planowanego projektu pn.: „Budowa
systemu ochrony wód  powierzchniowych - budowa oczyszczalni  przydomowych -
Etap  I” do złożenia wspólnego wniosku o dofinansowanie z Europejskich Funduszy
Strukturalnych w latach 2007-2013.

W dyskusji głos zabrali:

Marek Jędrzejczak – uważa, że uchwała ta została przygotowana trochę niedbale, nie
ma podpisu osoby, która tę uchwałę przygotowała.
Uważa, że jest to uchwała o zobowiązaniu finansowym, ponieważ określa się kwotę,
jaką należy przeznaczyć w formie dotacji celowej do Związku Gmin Regionu
Kutnowskiego. W projekcie budżetu gminy na 2008 r. nie ma zabezpieczonych takich
środków, zatem w projekcie uchwały należy wskazać źródło finansowania, skąd
weźmiemy kwotę 27.000 zł.
Zgodnie ze Statutem Gminy Żychlin w projekcie uchwały powinny być przedstawione
skutki finansowe podjęcia danej uchwały.

Krzysztof Anyszka – Kierownik Ref. BPI – wydatki te zostaną sfinansowane z
Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska, na zadania związane z realizacją
przydomowych oczyszczalni ścieków, w tym również na opracowanie dokumentacji
jest zabezpieczona kwota 92.500 zł.
W ubiegłym roku planowane było wykonanie 9 przydomowych oczyszczalni ścieków,
a wykonano 8, gdyż jedna osoba zrezygnowała. Gmina ponosiła koszty opracowania
dokumentacji i robót budowlanych. W tym roku jest propozycja wykonania zadania w
ramach Związku Gmin, po to aby ubiegać się o środki unijne, wykazując zadanie na
poziomie regionalnym, gdzie kilka lub kilkanaście gmin złożyło stosowne
dokumentacje.
Planowanych jest 70 dokumentacji, gdzie koszt jednostkowy wynosi około 370 zł.
Gdy w ubiegłym roku sami realizowaliśmy dokumentację, koszt jednostkowy wyniósł
490 zł.
Wiadomo, że od 30 czerwca br. będzie można składać wnioski aplikacyjne, tak więc
chcemy z tych środków skorzystać, aby można było wykonać jak najwięcej
przydomowych oczyszczalni ścieków.
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Przewodnicząca Rady – odniosła się do braku podpisu na uchwale – podpis
Kierownika Referatu jest na uzasadnieniu do uchwały.

Marek Jędrzejczak – uważa, że to co wytłumaczył przed chwilą Kierownik Referatu
BPI, powinno być wpisane w projekcie uchwały i uzasadnieniu do niej, wówczas radni
nie zgłaszaliby tego rodzaju zapytań.

Teresa Kubicka – zapytała, czy w pierwszym etapie w planach na dokumentację jest
ujęta ulica Dworcowa?

Krzysztof Anyszka – wszystkich umów jest obecnie podpisanych 68, nie jest w stanie
od razu odpowiedzieć, czy wśród tych umów są również umowy podpisane z osobami
z ul. Dworcowej.

Grzegorz Ambroziak – prosiłby o przerwę w celu przyjrzenia się projektowi uchwały
i ewentualnego przeredagowania jej przez radcę prawnego.

Przewodnicząca Rady ogłosiła przerwę w celu dopracowania projektu uchwały.

Po przerwie.

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały po zmianie zapisu i przystąpiła do
podjęcia projektu uchwały w sprawie wspólnego przedsięwzięcia ze Związkiem Gmin
Regionu Kutnowskiego, którego celem jest przygotowanie i sfinansowanie
dokumentacji projektowo-technicznej dla planowanego projektu pn.: „Budowa
systemu ochrony wód  powierzchniowych - budowa oczyszczalni  przydomowych -
Etap  I” do złożenia wspólnego wniosku o dofinansowanie z Europejskich Funduszy
Strukturalnych w latach 2007-2013.

Za podjęciem projektu uchwały w wspólnego przedsięwzięcia ze Związkiem Gmin
Regionu Kutnowskiego, którego celem jest przygotowanie i sfinansowanie
dokumentacji projektowo-technicznej dla planowanego projektu pn.: „Budowa
systemu ochrony wód  powierzchniowych - budowa oczyszczalni  przydomowych -
Etap  I” do złożenia wspólnego wniosku o dofinansowanie z Europejskich Funduszy
Strukturalnych w latach 2007-2013 głosowało - 14 radnych,
„przeciw” -   0 radnych,
„wstrzymało się” -   0 radnych.

Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę.

Uchwała Nr XVIII/96/08 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

d) uchwalenia Programu współpracy Gminy Żychlin z organizacjami
pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku
publicznego na rok 2008,
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Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie uchwalenia Programu
współpracy Gminy Żychlin z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2008.
Poinformowała, że Radni przed Sesją otrzymali poprawiony rozdział VIII Programu
współpracy.

OPINIE KOMISJI:

Komisja Oświaty (7 głosami „za”) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w
sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy Żychlin z organizacjami
pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego
na rok 2008 w zakresie zadań 1, 3 i 5 ujętych w rozdziale VIII w/w programu.
Co do całości programu współpracy, Komisje wypowiedzą się na Sesji Rady po
otrzymaniu programu z poprawionym rozdziałem „VIII. Zakres zadań”.

Członkowie Komisji Rolnej podejmą decyzję na Sesji Rady odnośnie projektu
uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy Żychlin z organizacjami
pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego
na rok 2008.

Komisja Rozwoju (3 głosami „za” przy 1 „wstrzymującym się”), Komisja
Rewizyjna (3 głosami „za”) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie
uchwalenia Programu współpracy Gminy Żychlin z organizacjami pozarządowymi i
innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2008.

W dyskusji głos zabrali:

Bogdan Głuszcz – w rozdziale VIII – Zakres zadań w punkcie „4. Pomoc społeczna,
w tym pomoc rodzinom i osobom w trudnej sytuacji życiowej oraz wyrównywanie
szans tych rodzin i osób” jest wpisane zadanie „Prowadzenie punktu wydawania
żywności - pozyskiwanie, transport, magazynowanie i dystrybucję artykułów
żywnościowych – zapytał, w jaki sposób będzie rozwiązany problem magazynowania
artykułów żywnościowych?

Halina Wiśniewska – Kierownik Ref. KOS – odpowiedziała, że w zależności od
wyboru oferty, wszystkie oferty będą punktowane, wygra najbardziej korzystna.

Małgorzata Sobczak – Przewodnicząca Zarządu Osiedla Nr 1 w Żychlinie – na
poprzedniej Sesji zgłaszała w imieniu Osiedla, że do programu współpracy nie zostało
wpisane zadanie ekologiczne „Święto Ziemi”, jakie zostało  zgłoszone do Ref.
Oświaty. Otrzymała odpowiedź, że to zadanie będzie finansowane z dotacji z
Gminnego Programu Ochrony Środowiska, jaką udzieli Burmistrz.
Zapytała, czy nie umieszczenie tego zadania w Programie współpracy, pozwoli
Burmistrzowi udzielić takiej dotacji? W Programie powołuje się na ustawę o finansach
publicznych, art. 176 ust. 2 tej ustawy mówi:
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„Zlecenie zadania i udzielenie dotacji następuje zgodnie z ustawą o wolontariacie, a
jeżeli dotyczy to innych zadań, niż określonych w ustawie o wolontariacie, na
podstawie umowy”.
Zadanie ekologiczne jest umieszczone w ustawie o wolontariacie, tak więc wpisanie
go do Programu dawałoby możliwości Burmistrzowi bezkolizyjnego udzielenia takiej
dotacji.

Halina Wiśniewska – na 2008 r. wybraliśmy 7 zadań priorytetowych i wśród tych
zadań nie znalazły się zadania z zakresu ekologii. Mimo to z Gminnego Funduszu
Ochrony Środowiska, Burmistrz na mocy przepisów ma dwie możliwości. Może
przekazywać dotacje na zadania realizowane w ramach konkursu, jak również bez
konkursu. Taką informację uzyskaliśmy od RIO, która przeprowadzała kontrolę. Na
zadanie z zakresu ekologii, Burmistrz nie musi ogłaszać konkursu, może bezpośrednio
zlecić zadanie poprzez dofinansowanie realizacji tegoż zadania i dać dotację.

Innych uwag nie zgłoszono.

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie
uchwalenia Programu współpracy Gminy Żychlin z organizacjami pozarządowymi i
innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2008.

Za podjęciem projektu uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Gminy
Żychlin z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi
działalność pożytku publicznego na rok 2008 głosowało - 15 radnych,
„przeciw” -   0 radnych,
„wstrzymało się” -   0 radnych.

Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę.

Uchwała Nr XVIII/97/08 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

e) zmiany Uchwały Nr XVII/91/07 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia
28 grudnia 2007 r. w sprawie ustalenia nie wygasających wydatków
z upływem roku budżetowego 2007,

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr
XVII/91/07 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 28 grudnia 2007 r. w sprawie ustalenia
nie wygasających wydatków z upływem roku budżetowego 2007.

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono żadnych uwag.

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie zmiany
Uchwały Nr XVII/91/07 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 28 grudnia 2007 r.
w sprawie ustalenia nie wygasających wydatków z upływem roku budżetowego 2007.
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Za podjęciem projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XVII/91/07 Rady
Miejskiej w Żychlinie z dnia 28 grudnia 2007 r. w sprawie ustalenia nie wygasających
wydatków z upływem roku budżetowego 2007 głosowało - 14 radnych,
„przeciw” -   0 radnych,
„wstrzymało się” -   0 radnych.
1 radny nie wziął udziału w głosowaniu.

Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę.

Uchwała Nr XVIII/98/08 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

f) zmiany Uchwały Nr XV/77/07 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia
26 listopada 2007 r. w sprawie ustalenia opłaty targowej.

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr
XV/77/07 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 26 listopada 2007 r. w sprawie ustalenia
opłaty targowej.
Poinformowała, że powyższy projekt uchwały został przygotowany i wprowadzony
do porządku obrad na wniosek Komisji Rewizyjnej i odczytała w/w wniosek.

Robert Stasiak – w sprawie tej kwoty opłaty targowej zgłaszał wątpliwości na Sesji
Rady, na której była rozpatrywana uchwała o opłacie targowej.

Od godz. 16.50 obecnych na sali 13 radnych – salę opuścił Radny Mieczysław
Studziński i Radny Krzysztof Stefaniak.

Przewodnicząca Rady przypomniała, że Komisja Rewizyjna w swym wniosku
wnosiła obniżenie stawki opłaty do 1 zł, natomiast Burmistrz zaproponował kwotę 2
zł. Wobec powyższego przystąpiła do przegłosowania stawek w sposób wykluczający
się.

a)  Za stawką 2 zł przy  zajęciu  1 m2  powierzchni   nieruchomości  gruntowej w  celu
dokonania sprzedaży z przenośnego stoiska handlowego (stoły, łóżka polowe,
wózki, itp.) zgodnie z propozycją Burmistrza głosowało - 2 radnych,

 Za stawką 1 zł przy  zajęciu  1 m2  powierzchni   nieruchomości  gruntowej w  celu
dokonania sprzedaży z przenośnego stoiska handlowego (stoły, łóżka polowe,
wózki, itp.) zgodnie z propozycją Komisji głosowało - 9 radnych.

2 radnych nie wzięło udziału w głosowaniu.

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada przyjęła stawkę 1 zł przy  zajęciu  1 m2

powierzchni   nieruchomości  gruntowej w  celu dokonania sprzedaży z przenośnego
stoiska handlowego (stoły, łóżka polowe, wózki, itp.).
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b) Za stawką 2 zł w celu dokonania sprzedaży  za  każdy  dodatkowy 1 m2

powierzchni nieruchomości  gruntowej przy  kiosku  lub pawilonie handlowym lub
 środku transportu zlokalizowanym na terenie Gminy Żychlin zgodnie z propozycją

Burmistrza głosowało -   2 radnych,
 Za stawką 1 zł w celu dokonania sprzedaży  za  każdy  dodatkowy 1 m2

powierzchni nieruchomości  gruntowej przy  kiosku  lub pawilonie handlowym lub
 środku transportu zlokalizowanym na terenie Gminy Żychlin zgodnie z propozycją

Komisji głosowało - 10 radnych.
1 radny nie wziął udziału w głosowaniu.

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada przyjęła stawkę opłaty 1 zł w celu
dokonania sprzedaży  za  każdy  dodatkowy 1 m2  powierzchni nieruchomości
gruntowej przy kiosku lub pawilonie handlowym lub środku transportu
zlokalizowanym na terenie Gminy Żychlin.

Od godz. 16:58 obecnych na sali było 15 radnych - wrócili Radni Mieczysław
Studziński i Krzysztof Stefaniak.

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia projektu uchwały w sprawie zmiany
Uchwały Nr XV/77/07 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 26 listopada 2007 r.
w sprawie ustalenia opłaty targowej.

Za podjęciem projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XV/77/07 Rady
Miejskiej w Żychlinie z dnia 26 listopada 2007 r. w sprawie ustalenia opłaty targowej
głosowało - 10 radnych,
„przeciw” -   0 radnych,
„wstrzymało się” -   1 radnych.
4 radnych  nie wzięło udziału w głosowaniu.

Przewodnicząca Rady stwierdziła podjęcie uchwały przez Radę.

Uchwała Nr XVIII/99/08 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Do p-tu 4. Sprawozdania z działalności Komisji za II półrocze 2007 r.

Przewodnicząca Rady poprosiła Przewodniczących Komisji o przedstawienie
sprawozdań z działalności Komisji za II półrocze 2007 r.

1. Roman Ostasz – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił sprawozdanie
z działalności Komisji za II półrocze 2007 r.

Od godz. 17:00 obecnych na sali 12 radnych – salę opuścili Radni: Mieczysław
Studziński,  Krzysztof Stefaniak i Józef Kowalski.

Do przedstawionego sprawozdania nie zgłoszono uwag.
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Przewodnicząca Rady poprosiła o przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji
Rewizyjnej za II półrocze 2007 r.

Za przyjęciem sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej za II półrocze 2007 r.
głosowało - 9 radnych
„przeciw” - 0 radnych,
„wstrzymało się” - 0 radnych
3 radnych nie wzięło udziału w głosowaniu.

Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie sprawozdania przez Radę.
Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za II półrocze 2007 r. stanowi
załącznik do niniejszego protokołu.

2. Krzysztof Graska – Przewodniczący Komisji Rozwoju przedstawił
sprawozdanie z działalności Komisji za II półrocze 2007 r.

Od godz. 17:05 obecnych na sali 13 radnych – wrócił Radny Józef Kowalski.

Do przedstawionego sprawozdania nie zgłoszono uwag.

Przewodnicząca Rady poprosiła o przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji
Rozwoju za II półrocze 2007 r.

Za przyjęciem sprawozdania z działalności Komisji Rozwoju za II półrocze 2007 r.
głosowało - 13 radnych
„przeciw” -   0 radnych,
„wstrzymało się” -   0 radnych

Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie sprawozdania przez Radę.
Sprawozdanie z działalności Komisji Rozwoju za II półrocze 2007 r. stanowi
załącznik do niniejszego protokołu.

3. Elżbieta Tarnowska – Przewodnicząca Komisji Oświaty przedstawiła
sprawozdanie z działalności Komisji za II półrocze 2007 r.

Do przedstawionego sprawozdania nie zgłoszono uwag.

Przewodnicząca Rady poprosiła o przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji
Oświaty za II półrocze 2007 r.

Za przyjęciem sprawozdania z działalności Komisji Oświaty za II półrocze 2007 r.
głosowało - 11 radnych
„przeciw” -   0 radnych,
„wstrzymało się” -   0 radnych
2 radnych nie wzięło udziału w głosowaniu.
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Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie sprawozdania przez Radę.
Sprawozdanie z działalności Komisji Oświaty za II półrocze 2007 r. stanowi załącznik
do niniejszego protokołu.

4. Jacek Laska – Przewodniczący Komisji Rolnej przedstawił sprawozdanie z
działalności Komisji za II półrocze 2007 r.

Do przedstawionego sprawozdania nie zgłoszono uwag.

Przewodnicząca Rady poprosiła o przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji
Rolnej za II półrocze 2007 r.

Za przyjęciem sprawozdania z działalności Komisji Rolnej za II półrocze 2007 r.
głosowało - 11 radnych
„przeciw” -   0 radnych,
„wstrzymało się” -   0 radnych
2 radnych nie wzięło udziału w głosowaniu.

Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie sprawozdania przez Radę.
Sprawozdanie z działalności Komisji Rolnej za II półrocze 2007 r. stanowi załącznik
do niniejszego protokołu.

Do p-tu 5. Zatwierdzenia planów pracy Komisji na I półrocze 2008 r.

Przewodnicząca Rady poprosiła Przewodniczących Komisji o przedstawienie planów
pracy Komisji na I półrocze 2008 r.

1. Roman Ostasz – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił plan pracy
Komisji na I półrocze 2008 r.

Do przedstawionego planu pracy nie zgłoszono uwag.

Przewodnicząca Rady poprosiła o przyjęcie planu pracy Komisji na I półrocze 2008
r.

Za przyjęciem plan pracy Komisji Rewizyjnej na I półrocze 2008 r.
głosowało - 13 radnych
„przeciw” -   0 radnych,
„wstrzymało się” -   0 radnych

Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie planu pracy przez Radę.
Plan pracy Komisji na I półrocze 2008 r. stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
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2. Krzysztof Graska – Przewodniczący Komisji Rozwoju przedstawił plan pracy
Komisji na I półrocze 2008 r.

Do przedstawionego planu pracy nie zgłoszono uwag.

Przewodnicząca Rady poprosiła o przyjęcie planu pracy Komisji na I półrocze 2008
r.

Za przyjęciem plan pracy Komisji Rozwoju na I półrocze 2008 r.
głosowało - 13 radnych
„przeciw” -   0 radnych,
„wstrzymało się” -   0 radnych

Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie planu pracy przez Radę.
Plan pracy Komisji na I półrocze 2008 r. stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

3. Elżbieta Tarnowska – Przewodnicząca Komisji Oświaty przedstawiła plan
pracy Komisji na I półrocze 2008 r.

Andrzej Szymański – wnioskuje, aby w planie pracy Komisji Oświaty umieścić
kontrolę hali sportowej przy Gimnazjum.

Elżbieta Tarnowska – odpowiadając radnemu Andrzejowi Szymańskiemu będziemy
wizytować Zespół Szkół Nr 1, w skład którego wchodzi hala sportowa.

Od godz. 17:20 obecnych na sali 14 radnych – wrócił Radny Krzysztof Stefaniak.

Przewodnicząca Rady poprosiła o przyjęcie planu pracy Komisji na I półrocze 2008
r.

Za przyjęciem plan pracy Komisji Oświaty na I półrocze 2008 r.
głosowało - 14 radnych
„przeciw” -   0 radnych,
„wstrzymało się” -   0 radnych

Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie planu pracy przez Radę.
Plan pracy Komisji na I półrocze 2008 r. stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

4. Jacek Laska – Przewodniczący Komisji Rolnej przedstawił plan pracy Komisji
na I półrocze 2008 r.

Przewodnicząca Rady poprosiła o przyjęcie planu pracy Komisji na I półrocze 2008
r.
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Za przyjęciem plan pracy Komisji Rolnej na I półrocze 2008 r.
głosowało - 14 radnych
„przeciw” -   0 radnych,
„wstrzymało się” -   0 radnych

Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie planu pracy przez Radę.
Plan pracy Komisji na I półrocze 2008 r. stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Do p-tu 6. Informacja z pracy Burmistrza Gminy Żychlin za okres od 13
listopada 2007 r. do 16 stycznia 2008 r.

Do powyższej informacji z pracy Burmistrza zgłoszono następujące zapytania:

Marek Jędrzejczak – w niektórych zarządzeniach Burmistrz w ramach swoich
uprawnień dokonuje przeniesienia środków między rozdziałami i §§ klasyfikacji
budżetowej. W niektórych zarządzeniach jest to czytelnie pokazane, ale w niektórych
jest wskazane skąd się zabiera środki bez wskazania na jaki cel one są przeznaczone.

Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin – poinformował, że pełne
uzasadnienia do zarządzeń są pod zarządzeniami. Można się dokładnie z nimi
zapoznać, czytając zarządzenia.

Marek Jędrzejczak – zwrócił się z zapytaniem do Kierownika Ref. RGO w sprawie
informacji z pracy referatu – w punkcie 8 informacji podane zostało, że w dniu 21 i 26
listopada 2007 r. wydano decyzje podziałowe – chciałby wiedzieć, jakie to decyzje
podziałowe, jakich działek dotyczą. Czy decyzje podziałowe są w kompetencji
Burmistrza, czy Rady?

Józef Czekalski – Kierownik Ref. RGO – podejmowanie decyzji podziałowych jest
w kompetencji Burmistrza, decyzje te dotyczyły działek własności osób fizycznych.
Niektóre działki przeszły pod drogę – ulicę Słowackiego. W tej informacji nie
ujawniliśmy nazwisk osób, gdyż naruszylibyśmy przepis dotyczący ujawnienia danych
osobowych, wskazane są tylko numery działek i obręby, w jakich te działki się
znajdują.

Andrzej Szymański – poprosił o rozliczenie rozdysponowania rezerwy budżetowej w
wysokości 100.000 zł, z podaniem w jakich terminach, na jakie cele została ona
rozdysponowana?
Porosił o pisemną odpowiedź w tej sprawie składając pisemny wniosek na ręce
Przewodniczącej Rady.

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada przyjęła do wiadomości informację z
pracy Burmistrza Gminy Żychlin za okres od 13 listopada 2007 r. do 16 stycznia 2008
r.
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Do p-tu 7. Odpowiedzi na zapytania.

Odpowiedzi na zapytania zostały udzielone w punkcie „2. Zapytania i wolne wnioski”.

Do p-tu 8. Sprawy różne.

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż Radni otrzymali kserokopię pisma SPZOZ
Kutno dotyczącego możliwości dofinansowania SPZOZ-u w postaci zakupu sprzętu
medycznego.
Poprosiła radcę prawnego o wyjaśnienie, czy Rada może partycypować w zakupie
sprzętu medycznego dla SPZOZ.

Iwona Śmietanka – radca prawny – art. 55 ust. 1 ustawy o zakładach opieki
społecznej stanowi, że zakład opieki zdrowotnej prowadzony w formie samodzielnego
publicznego zakładu opieki zdrowotnej może otrzymywać dotacje budżetowe na
remonty i inwestycje, w tym zakup aparatury i sprzętu medycznego.
Ust. 3 w/w art. stanowi, że dotacje może przyznać również właściwy organ jednostki
samorządu terytorialnego.
Zatem przepis ten daje możliwość prawną przekazania dotacji dla SPZOZ.

Bogdan Głuszcz – zapytał, czy warto dofinansowywać jeszcze szpital w Kutnie, nie
znamy obecnej kondycji finansowej naszego szpitala. Nie wiadomo, czy szpital ma
jakieś szanse na restrukturyzację, czy też nie.

Waldemar Bartochowski – Sekretarz Gminy Żychlin – na 4 lutego br. zwołana jest
nadzwyczajna Sesja Rady Powiatu, która ma omówić bieżącą sytuację SPZOZ-u w
świetle żądań płacowych lekarzy. Placówka na dzień dzisiejszy ma około 80 mln zł
długu, z tym że co roku ten dług jest coraz mniejszy, w 2006 r. strata wynosiła 8-10
mln zł, w 2007 r. strata to 2 mln zł. Szpital z roku na rok po restrukturyzacji zaczyna
generować coraz to mniejsze straty. Być może dojdzie do tego, że bieżąca działalność
szpitala będzie się bilansować.
Prawdopodobnie zarówno lekarze, jak i pielęgniarki będą podejmowały akcje
strajkowe w różnym zakresie wchodząc w spór zbiorowy z pracodawcą w celu
wyegzekwowania wzrostu wynagrodzeń.
Jest to sprawa Dyrektora szpitala i możliwości finansowych, które obecnie są żadne.
Można jedynie to osiągnąć poprzez realne zwiększenie kontraktu, które może nastąpić
jedynie poprzez to, że szpital doposaży, dosprzętowi określone oddziały uzyskując
tym samym większą wartość punktu za określone usługi medyczne, bądź uruchamiając
określone procedury medyczne, bądź przywracając wcześniej zlikwidowane lub
tworzenie nowych oddziałów.
Najszybszym sposobem byłoby uruchomienie oddziału intensywnej terapii i
anestezjologii, do czego zakład jest przygotowany.
Na dzień dzisiejszy OJOM ma 3 łóżka, więc może przyjąć tylko 3 pacjentów w stanie
zagrożenia życia. Ze względu na to, iż szpital jest powiatowy, aby ten oddział był
doposażony, powinien co najmniej mieć 8 łóżek.



26

W związku z tym dyrekcja szpitala podjęła kroki, aby wystąpić do jednostek
samorządu o doposażenie tegoż oddziału.
Na ten czas nikt nie jest w stanie określić, czy uda się proces restrukturyzacji szpitala,
być może rząd znajdzie jakieś rozwiązania legislacyjne dla szpitali.

Robert Stasiak – Burmistrz Gminy Żychlin występował niejednokrotnie do
poprzedniego Zarządu Powiatu  o to, aby obniżyć stawki za 1 m2 w Domu Dziecka w
byłym internacie. Otrzymywał zawsze negatywne odpowiedzi. Pod uwagę należy
również wziąć to, iż Powiat nie naprawia dróg powiatowych, ż4 chce partycypować w
50% kosztów. Powiat nie liczy się w ogóle z Gminą Żychlin, ale nasi mieszkańcy
leczą się w szpitalu w Kutnie.
Dlatego wnioskowałby, aby Rada rozważyła kwestię SPZOZ na następnej Sesji.

Andrzej Szymański – zaproponował, aby porozmawiać z niepublicznymi ZOZ-ami z
naszego terenu i rozważyć możliwość utworzenia niewielkiej doraźnej kliniki na
przykład na 20 łóżek dla potrzeb naszych mieszkańców.

Grzegorz Ambroziak – ochrona zdrowia nie jest zadaniem własnym gminy, dlatego
też nie powinniśmy się tym tematem zajmować.

Robert Stasiak – w projekcie budżetu jest zmniejszony budżet dla Zespołu Szkół Nr
1, zapytał więc, czy w związku z tym do 28 lutego br. będzie podjęta stosowna
uchwała intencyjna o wygaszeniu Liceum Ogólnokształcącego?
Wstępnie rozmawiał z Kierownikiem Ref. KOS w sprawie zorganizowania i
przeprowadzenia szkolenia dla przedstawicieli jednostek oświatowych z terenu Gminy
na temat pozyskiwania funduszy unijnych dla jednostek oświatowych.
Prosiłby o udostępnienie na to szkolenie sali narad i zaprosił wszystkich Radnych,
szczególnie z Komisji Oświaty do wzięcia udziału w tymże szkoleniu.

Przewodnicząca Rady odczytała pisma, jakie wpłynęły do Rady Miejskiej w
Żychlinie w ostatnim miesiącu:
1. z Urzędu Wojewódzkiego w Łodzi wpłynęło pismo informujące o zaakceptowaniu

przez Komisję Nazw Miejscowości i Obiektów Fizjograficznych wniosku
dotyczącego włączenia dwóch miejscowości z terenu gminy Żychlin tj. Izabelin i
Wiktorów do miejscowości Sokołówek. W tej samej sprawie w dniu dzisiejszym
wpłynęło kolejne pismo z Urzędu Wojewódzkiego, w którym został nam zwrócony
wniosek o dokonanie włączenia w/w miejscowości do Sokołówka. Rada Miejska
ponownie rozpoczęła stosowną procedurę podejmując uchwałę w dniu 28 grudnia
2007 r.

2. z Ref. RGO wpłynęło pismo dotyczące wyrażenia zgody na wyodrębnienie
środków w celu wykonania próbek badania gleb, wszystkie Komisje zapoznały się
z tym pismem i pozytywnie zaopiniowały wniosek Referatu.

Następnie odczytała wniosek złożony przez radnego Andrzeja Szymańskiego w
punkcie „Zapytania i wolne wnioski” dotyczący przeprowadzenia Sesji budżetowej w
MGOKSiR podpisany przez 7 radnych tj.: A. Szymański, B. Głuszcz, M. Jędrzejczak,
K. Graska, R. Stasiak, T. Kubicka i E. Tarnowska.
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Grzegorz Ambroziak – uprzedza, że Sesja budżetowa może potrwać dzień lub dwa,
będzie dyskusja nad pewnymi zmianami, w związku z czym mogą być kłopoty
organizacyjne.

Przewodnicząca Rady przystąpiła do przegłosowania wniosku dotyczącego miejsca
przeprowadzenia Sesji Rady w sprawie przyjęcia budżetu gminy na 2008 r.

Za wnioskiem radnego Andrzeja Szymańskiego, aby Sesja Rady w sprawie przyjęcia
budżetu gminy na 2008 r. odbyła się w Miejsko-Gminnym Ośrodku Kultury, Sportu i
Rekreacji w Żychlinie głosowało - 7 radnych,
Za zorganizowaniem Sesji Rady w sprawie przyjęcia budżetu gminy na 2008 r. w
Urzędzie Gminy głosowało - 6 radnych,
„wstrzymało się” - 1 radny,

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada przyjęła wniosek, aby Sesja Rady w
sprawie przyjęcia budżetu gminy na 2008 r. odbyła się w Miejsko-Gminnym Ośrodku
Kultury, Sportu i Rekreacji w Żychlinie.

Halina Wiśniewska – Kierownik Ref. KOS – jeśli Radny proponuje zorganizowanie
szkolenia, to z niego skorzystamy, dyrektorzy jednostek również wyrazili wole udziału
w tym szkoleniu. Proponuje, aby szkolenie to odbyło się w dniu 6 lutego o godz. 14.00
na sali narad.
Poinformowała, że w 2007 r. szkoły pozyskały w sumie 404.419,35 zł środków
pozabudżetowych, w rozbiciu na poszczególne szkoły przedstawia się to następująco:
1. Szkoła Podstawowa Nr 1 - 92.707,43 zł,
2. Zespół Szkolno-Przedszkolny - 76.957,52 zł,
3. Szkoła Podstawowa w Grabowie - 81.871,40 zł,
4. Szkoła Podstawowa w Śleszynie - 51.533,00 zł + prace na rzecz szkoły

  o wartości 4.650 zł = 56.183,00 zł,
5. Zespół Szkół Nr 1 - 96.700 zł.
Szczegółowe zestawienie pozyskanych środków z funduszy pozabudżetowych stanowi
załącznik do niniejszego protokołu.

Grzegorz Ambroziak – obecnie sytuacja wygląda tak, że została zatrudniona osoba,
która jest koordynatorem prac dotyczących  środków unijnych. W jednych rękach
będzie skupiona piecza nad pracami nad wnioskami unijnymi, stowarzyszeniami,
jednostkami kultury.
Jest to Pani Edyta Ledzion wybrana z konkursu.

Halina Wiśniewska – budżet Zespołu Szkół Nr 1, a konkretnie Liceum został
przygotowany już przez Dyrektora pod kątem wygaszania Liceum, ponieważ
utrzymywanie jednociągowych oddziałów jest nieekonomiczne. Tym bardziej, że gro
młodzieży po ukończeniu Gimnazjum kontynuuje naukę w szkołach
ponadgimnazjalnych, a przede wszystkim w Zespole Szkół przy ul. Narutowicza. Była
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na spotkaniu w Kuratorium – z informacji uzyskanych wynika, że ze względu na to, iż
nie ma zastosowania przepis, który był w ustawie o wprowadzeniu reformy oświaty
mówiący o wygaszaniu przez nie dokonywanie naboru. Wówczas podejmowało się
uchwałę intencyjną do końca lutego.
Art. 59 ustawy o systemie oświaty nie będzie miał zastosowania do wygaszania
Liceum, jedynie będzie to ugoda pomiędzy Dyrektorem Zespołu, a Burmistrzem, że
Liceum nie będzie miało naboru. Tym samym automatycznie samoistnie zniknie jako
szkoła.
Do końca marca mamy podać do publicznej wiadomości informację o wygaszaniu
Liceum.

Bogdan Głuszcz – zapytał, jak wygląda sprawa Szkoły Podstawowej w Śleszynie?

Halina Wiśniewska – Szkoła Podstawowa w Śleszynie istnieje, jeśli radni brali by
pod uwagę likwidację szkoły, wówczas należy pamiętać o art. 59 ustawy o systemie
oświaty i art. 20 ustawy Karta Nauczyciela plus dodatkowe koszty związane z
przeniesieniem dzieci do innej szkoły.
Likwidacja szkoły spowodowałaby dopełnienie oddziałów w szkole w Grabowie, a co
za tym idzie nauczycieli nie znaleźliby zatrudnienia w innych szkołach. Ponadto
doszłyby koszty dowozu dzieci do szkoły.

Robert Stasiak – nikt nie mówił, że dyrektorzy szkół nic nie robią, tylko, że robią
niewiele. Program „Szklanka mleka” jest programem systemowym i która szkoła chce,
to dostaje, nie jest to żaden większy wysiłek dyrektorów.
Program „Pracownie multimedialne” jest już piąty rok, przedstawiciele Łódzkiego
Centrum dzwonią do każdej szkoły, aby te pracownie sprzedać.
Ma wielki szacunek dla dyrektora, który napisał program „Nowy impuls”, „Wyrównać
szanse”, czy program „Młodzież”.
Odniósł się do sprawy Liceum, aby radni zażyczyli sobie, jakie są wyniki matur i
egzaminów gimnazjalnych z ostatnich lat. Okazuje się, że zdawalność matur jest
poniżej średniej województwa.
Należy zapytać się, jak wygląda sprawa rekrutacji do Liceum, młodzież, która idzie do
zawodówki do Zespołu Szkół Zawodowych, przenosi się do naszego Liceum. Podczas,
gdy drugie Liceum w Żychlinie w rankingu szkół w województwie łódzkim zajęło 15
miejsce.

Jadwiga Melcher – Liceum nasze ma absolwentów, którzy są bardzo dobrymi
lekarzami, prawnikami, ma sentyment do tego Liceum.
Zapytała, co zrobimy, jeśli Starostwo Powiatowe zmieni nam profile szkół w Zespole
Szkół przy ul. Narutowicza i nie będzie Liceum, gdzie wówczas nasze dzieci będą
chodziły do Liceum?

Halina Wiśniewska – poinformowała, że na 150-160 uczniów kończących
Gimnazjum chętnych do naszego Liceum jest w I terminie około 15 uczniów. Dopiero
w późniejszym okresie osoby, które nie dostaną się do innych szkół dopełniają jeden
oddział Liceum, a więc w sumie mamy około 25 uczniów.



29

Przewodnicząca Rady odczytała zapytania i wnioski złożone przez radnego Andrzeja
Szymańskiego:
1. Zapytanie, jakich planów rozwoju oraz nakładów inwestycyjnych mogą się

spodziewać mieszkańcy ulic: Cichej, Nowej, Dobrzelińskiej w roku 2008?
2. Wniosek o przedstawienie rozliczenia rezerwy budżetowej w wysokości 100 tys. zł

przez Burmistrza Gminy Żychlin -  w jakich kwotach, terminach i na jaki cel.
3. Wniosek o przedstawienie radnym dokumentów – pozwoleń na użytkowanie

kanalizacji wykonanej na odcinku ulicy Jagiełły i Grabowa.
4. Wniosek dotyczący dokonania wizji lokalnej przez radnych na składowisku

odpadów celem wydania opinii i podjęcie ostatecznej decyzji w sprawie
składowiska.

Do p-tu 9. Przyjęcie Protokołu Nr XV/07 z dnia 26 listopada 2007 r.,
Protokołu Nr XV/07   z dnia 5 grudnia 2007 r. oraz Protokołu Nr XVI/07 z
dnia 28 grudnia 2007 r.

Do powyższych protokołów nie zgłoszono żadnych uwag.

Przewodnicząca Rady przystąpiła do przyjęcia protokołów z Sesji Rady.

1. Za przyjęciem Protokołu Nr XV/07 z dnia 26 listopada 2007 r.
głosowało - 8 radnych
„przeciw” - 0 radnych
„wstrzymało się” - 1 radny.

Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie protokołu przez Radę.

2. Za przyjęciem Protokołu XVI/07 z dnia 5 grudnia 2007 r.
głosowało - 7 radnych
„przeciw” - 0 radnych
„wstrzymało się” - 2 radnych.

Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie protokołu przez Radę.

3. Za przyjęciem Protokołu XVII/07 z dnia 28 grudnia 2007 r.
głosowało - 7 radnych
„przeciw” - 0 radnych
„wstrzymało się” - 1 radny.

Przewodnicząca Rady stwierdziła przyjęcie protokołu przez Radę.
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Do p-tu 10. Zakończenie obrad.

Przewodnicząca Rady podziękowała radnym i wszystkim zebranym za udział w Sesji
Rady.

Zamknęła XVIII Sesję Rady Miejskiej w Żychlinie.

                                                                                                 Przewodnicząca Rady

                                                                                                     /-/ Zofia Pilarska

Protokolant:

M. Charążka
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